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                                                 P r o t o k ó ł  Nr XLI/2010

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 24 czerwca 2010r. w sali Urzędu Gminy w
Kotlinie w godz. od 900 do 1115.

   I. Otwarcie.
           Otwarcia XLI sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Czesław
Moch  witając radnych,  Wójta Gminy Walentego Kwaśniewskiego, radnego Rady
Powiatu Sławomira Wąsiewskiego, dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie
Grzegorza Fenglera, kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Macieja Bierłę,
sołtysów oraz redaktora Życia Jarocina.
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem w sesji uczestniczyło 15 radnych.
Listy obecności radnych oraz sołtysów stanowią załączniki do protokołu.
Nieobecna była sołtys Racendowa Renata Woźniak.

II. Przedstawienie porządku obrad.
                Wójt zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie

uchylenia uchwały w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych i wprowadzenie
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o
przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze roku budżetowego, informacji o
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania
planu finansowego samorządowych osób prawnych.
Wniosek Wójta Gminy przyjęty został 15 głosami "za".
Porządek obrad przedstawiony przez Przewodniczącego Rady:
1. Otwarcie.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XL

sesji Rady.
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XL sesji oraz z wykonania

uchwał Rady.
7. Przyjęcie informacji  o stanie bezrobocia w Gminie Kotlin.
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

- zmian w podziale Gminy Kotlin na okręgi wyborcze, ich granic i numerów oraz
liczby wybieranych radnych w każdym okręgu i dostosowania opisu granic
okręgów wyborczych do stanu faktycznego,

- zmian w podziale Gminy Kotlin na stałe obwody głosowania,
- wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych na rzecz użytkownika

wieczystego,
- przekazania wniosków według właściwości,
- określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I

półrocze roku budżetowego, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy
finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego
samorządowych osób prawnych,

- trybu prac nad projektem uchwały budżetowej,
- zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2010 rok.

9. Wolne głosy i wnioski.
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10. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XL sesji.
11. Zamknięcie obrad.
Porządek obrad przyjęto 15 głosami "za".

ad.3 Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy.
            Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera przedstawił pozytywną
opinię Komisji co do treści protokołu z XL sesji Rady Gminy, wnosząc o  jego przyjęcie.
Protokół z XL sesji przyjęty został  15 głosami  "za".

ad.4  Interpelacje i zapytania radnych.
               Radny Józef Szymendera pytał Wójta - jak daleko zaawansowana jest sprzedaż

bloków szkolnych przy ul. Konopnickiej i budynku szkolnego przy ul. Dworcowej?

ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady  o działaniach podejmowanych w okresie od XL
sesji Rady.
             Przewodniczący Rady poinformował, że oprócz stałych obowiązków jakie
wypełniał w tym okresie spotykał się parokrotnie  z Wójtem Gminy w sprawach bieżących
Gminy.
W dniu 10 czerwca z sołtysem Kotlina uczestniczył w spotkaniu wójtów,  burmistrzów,
przewodniczących rad, prezesów  kół gminnych sołtysów zorganizowanym w Swarzędzu.
Tematem spotkania był fundusz sołecki.
W dniu 12 czerwca uczestniczył w gminnym  krosie rowerowym zorganizowanym przez
Społeczną Gminną Radę Sportu i Radę Sołecka w Woli Książęcej za organizację którego
organizatorom należą się słowa uznania.
Poza tym uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych oraz brał udział  w
posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w dniu wczorajszym.
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag.

ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XL sesji oraz z wykonania
uchwał Rady.
           Sprawozdanie z realizacji uchwał  i o wydanych zarządzeniach w okresie
międzysesyjnym przedstawione przez Wójta stanowi załącznik do protokołu.
Z ważniejszych czynności jakie zrealizowano w okresie międzysesyjnym Wójt wymienił:

- podpisanie umowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki
Wodnej w Poznaniu na pożyczkę na sfinansowanie budowy kotłowni gazowej w
Szkole w Kotlinie na kwotę 285 tys. zł, z oprocentowaniem  rocznym 3% od sumy
niespłaconej i ze spłatą  od 2011 do 2015 roku,

- przygotowanie dokumentów  do podpisania umowy z WFOŚiGW  w Poznaniu na
dotację  na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Wyszkach na kwotę 1715 tys. zł,

- rozpoczęto budowę drogi Twardów - Racendów, a termin zakończenia to ok. 20
sierpnia br.

- rozpisano przetarg na przebudowę ul. Leśnej, a przetarg odbędzie się w dniu
jutrzejszym,

- dużo czasu zajmuje praca nad wnioskami i nad uzupełnieniem wniosków  o środki,
- ruszyła lub ruszy w najbliższym czasie budowa kanalizacji w Magnuszewicach.

Plac budowy został przekazany wykonawcy.  Żeby zamknąć finansowanie zadania
część  środków  Gmina uzyska z Urzędu Marszałkowskiego z Programu Rozwoju
Obszarów Wiejskich. Natomiast na pozostałą kwotę Gmina będzie chciała uzyskać
pożyczkę z WFOŚiGW. Żeby można było zapłacić za wykonanie zanim Gmina
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uzyska pożyczkę i dotację należy załatwić prefinansowanie z Banku Gospodarstwa
Krajowego.

- Gmina pracuje nad budową kanalizacji w Wilczy. Zadanie to finansowane będzie  z
programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Budowa planowana jest na 2011 rok.

- wniosek  o środki na termo modernizację budynku Szkoły w Kotlinie złożony w
WFOŚiGW w Poznaniu   przeszedł ocenę formalną. Realizacja tego zadania w
budżecie Gminy planowana jest na rok 2010 i 2011.

Do  sprawozdania złożonego przez Wójta Gminy nie wniesiono uwag.

 ad.7 Przyjęcie informacji o stanie bezrobocia w Gminie Kotlin.
          Informację o stanie bezrobocia w Powiecie Jarocińskim i Gminie Kotlin według
stanu na dzień 31 maja 2010 roku omówił dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w
Jarocinie Grzegorz Fengler.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.
Dyskusja:
Przewodniczący Rady zadał pytanie -  czy prowadzone szkolenia organizowane przez PUP
(na które przeznaczono kwotę 751 tys. zł, przy 600 tys. zł na prace interwencyjne)  mają
wpływ na pozyskanie pracy przez osoby biorące udział w tych szkoleniach?
Dyr. Fengler odpowiedział, że szkoleniami zainteresowane są osoby poszukujące pracy
oraz pracodawcy chcący zatrudnić osoby z kwalifikacjami np.  na obsługę koparki czy
równiarki, a nie zatrudnianiem osób  na prace interwencyjne, czy stwarzaniem stanowiska
pracy.
Dyr. wyjaśnił, że kursy zawodowe są kursami drogimi.
Przewodniczący Rady zachęcał do dalszej  dyskusji.
Radny Zdzisław Wodniczak powiedział, że jeżeli Urząd Pracy nic nie może , to i dyskusji
nie ma.
Radny Powiatu Sławomir Wąsiewski stwierdził, że skoro   bezrobocie  rośnie, to  i Urząd
Pracy jest potrzebny.
Informacja o stanie bezrobocia została przyjęta.
Ogłoszenie 10 minutowej przerwy w obradach.

 ad.8 Rozpatrzenie projektów uchwał.
           Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Oświaty
Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie
opinii Komisji ze wspólnego posiedzenia w dniu 23 czerwca br. co do projektów uchwał.
Przewodniczący Komisji Stefan Taczała przedstawił pozytywną opinię projektów uchwał.
Poza tym Przewodniczący Taczała poinformował, że Komisje Rady pozytywnie
zaopiniowały również informację o wykorzystaniu środków funduszu sołeckiego oraz
informację z działalności jednostek OSP.
Odczytanie przez Przewodniczącego projektów uchwał  i podjęcie uchwał:
1) w sprawie zmian w podziale Gminy Kotlin na okręgi wyborcze, ich granic i numerów

oraz liczby wybieranych radnych w każdym okręgu i dostosowania opisu granic
okręgów wyborczych do stanu faktycznego.
Uchwała nr XLI/203/2010 podjęta została 15 głosami "za".

2) w sprawie zmian w podziale Gminy Kotlin na stałe obwody głosowania.
Uchwała Nr XLI/204/2010 podjęta została 15 głosami "za".

3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych na rzecz
użytkownika  wieczystego. Projekt uchwały dotyczy nieruchomości  gruntowych
położonych w Kotlinie przy ul. Ks. S. Rymarkiewicza.
Uchwała Nr XLI/205/2010 podjęta została 15 głosami "za".
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4) w sprawie przekazania wniosków według właściwości.
Uchwała nr XLI/206/2010 podjęta została 15 głosami "za".

5) w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu
Gminy za I półrocze  roku budżetowego, informacji o kształtowaniu się wieloletniej
prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego
samorządowych osób prawnych.
Uchwała Nr XLI/207/2010 podjęta została 15 głosami "za".

6) w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.
Uchwała Nr XLI/208/2010 podjęta została 15 głosami "za".

7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2010 rok.
Uchwała Nr XLI/209/2010 podjęta została 13 głosami "za", przy 2 głosach
"wstrzymujących" radnych: Krzysztofa Szyszki i Macieja Skowrona.

Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu.

  ad.9 Wolne głosy i wnioski.
Radny Maciej Skowron  poinformował o zniszczonych znakach drogowych w
Orpiszewku, w tym znaku miejscowości  Orpiszewek.
Radny Maciej Skowron korzystając z okazji, że jest na sesji przedstawiciel Policji
zwrócił się z prośbą o podjęcie działań w stosunku do motocyklistów. Radny mówił, że
rozpoczęło się lata i zaczęto jeździć na  motorach. W ostatnią niedzielę w Kotlinie na ul.
Poznańskiej i ul. Rymarkiewicza panowie robili sobie popisy i jeździli na jednym kole.
Radny przestrzegał, że może zdarzyć się tragedia.
Kierownik Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Maciej Bierła nawiązując do
wypowiedzi odnośnie szybkiej jazdy powiedział, że nie chodzi z pewnością tylko o motory
ale także samochody, bowiem słyszał, że z pobliskich komisów ludzie robią próby
samochodami.
Pocieszającą informacją jak mówił kierownik jest to, że  Wydział Ruchu Drogowego
otrzymał nowy radar, w związku z tym pozbył się starych radarów i radary te są
przeznaczone na Rewir Dzielnicowych w Jarocinie i w Żerkowie. Oznacza to, że
dzielnicowi z gminy Kotlin i z gminy Jaraczewo będą mogli  takie radary mieć w swojej
pracy i są w tym kierunku przeszkoleni. Na wnioski radnych  i sołtysów akcja policji w
miarę będzie szybsza, bowiem ruch  drogowy korzystał z tych radarów na drogach przede
wszystkim krajowych i powiatowych, a teraz można  będzie je wykorzystywać na drogach
lokalnych.
Kierownik zwrócił się do radnych i sołtysów z prośbą o zgłaszanie przypadków
niebezpiecznej jazdy na motorach na drogach lokalnych  dzielnicowym lub bezpośrednio
kierownikowi Rewiru Dzielnicowych, a wówczas radar taki będzie wykorzystywany w
określonych dniach i godzinach. Jeżeli wieść się rozniesie po gminie, że dzielnicowi
posiadają radar, to niektórzy na pewno troszeczkę przystopują i takich  zdarzeń będzie
mniej.
Radny Krzysztof Szyszka mówił, że radny Skowron tak spokojnie mówił o jeżdżących
motorami.
Radny Szyszka mówił, że trzeba się wziąć  za motocyklistów naprawdę. Radny mówił :
" Wy policjanci nie macie pomysłu na motocyklistów".  Jeżdżą  na drodze nr 11 od świateł
do samego zakładu na jednym kole albo robią wyścigi gdy  jest czerwone światło i próbują
robić wyścigi podwarszawskie.
Radny Szyszka dał przykład bezradności policji opowiadając o przypadku gdy jadąc
samochodem z Pleszewa, w Korzkwach  na przystanku stała policja z radarem, a od
Pleszewa jechało dwóch motocyklistów i na ciągłej linii wyprzedzając  samochody z
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prędkością  130 km/h policjant tylko  zdążył się   obrócić i popatrzył, nie wiedząc jak
zareagować.
Radny informował, że  na drodze nr 11 po południu, to jest tragedia. Radny twierdził, że
panowie policjanci nie mają pomysłu na motocyklistów i lepiej im ścigać rowerzystę po
piwie i tym poprawiać sobie wskaźniki.
Radny mieszka przy drodze nr 11 i wie co znaczy. Gdy jest godz. 16 do 19 widzi, że
motocyklista jedzie od parku i od razu już jest przy zakładzie. Radary radarami ale
radarami policja nie załatwi sprawy. Policja nawet gdy poustawia radary na każdym
skrzyżowaniu, to i tak nic z tego. Jeżeli wyjdzie dziecko na ulicę, to będzie tragedia i
przeważnie jest tak, że ten co uderzy przeżyje.
Radny Szyszka mówił, że nie chciałby  aby policjant stał na każdym  zakręcie i utrudniał
komuś życie, ale z tym coś trzeba zrobić.
Sołtys Magnuszewic Maria Łuczak poinformowała, że wiata autobusowa w
Magnuszewicach przy Szkole grozi zawaleniem, bowiem rura podtrzymująca dach
pochylona jest o 40 cm. Sołtys prosiła Policję o zwrócenie uwagi na
przystanekautobusowy.
Sołtys informowała, że mieszkańcy nie chcą informować Policji o zdarzeniach, bowiem
Policja przyjeżdżając na miejsce mówi kto zgłaszał.
Sołtys dała  swój przykład kiedy po zgłoszeniu uszkodzono jej samochód.
Sołtys Łuczak wnioskowała o ustawienie tablicy przy mostku na przepuście  przy młynie
w Magnuszewicach. Mostek ten został zniszczony.
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o:

- wycięcie krzaków przy drodze Twardów - Racendów, za posesją radnego,
- nawiezienie  ziemi z drogi Twardów (Róża)  - Racendów  na wjazd przy drodze

Twardów - Wyszki i zamknięcie  bariery przy tej drodze.
Kierownik Rewiru Dzielnicowych zwrócił się z prośbą o rozpatrzenie kwestii
dofinansowania lub zwolnienia z kosztów utrzymania budynku, który zajmuje Zespół
Dzielnicowych  przy ul. Dworcowej w Kotlinie z uwagi na ograniczenia budżetowe.
Obecnie Policji w Kotlinie wystarczyłby 1 pokój i pomieszczenie socjalne dla
przyjmowania mieszkańców. Zajmują natomiast 3 pokoje, kuchnię i łazienkę.
            Kierownik poinformował o złożeniu na ręce Wójta  pisma o dofinansowanie
zakupu paliwa i analizatora alkoholu - Alco-Blow, które to urządzenie wskazuje na
odległość kilku centymetrów czy osoba ma w sobie alkohol. Urządzenie takie jest na
Posterunku Policji w Żerkowie.
             Kierownik poinformował o realizacji przez Policję programu " Bezpieczna Wieś".
Kierownik zwrócił się z prośbą do sołtysów o zgłaszanie potrzeb ze strony społeczeństwa
odnośnie spotkania się z dzielnicowym i omówienia tematu  bezpieczeństwa dzieci w
okresie wakacji i w okresie żniw.
Sołtys Marian Żurek informował, że część rolników nie może wykosić łąk, a firmy
ubezpieczeniowe nie ubezpieczają łąk od powodzi.

ad.10  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej
sesji.
               Wójt odpowiadając na interpelacje i wnioski zgłoszone w dniu dzisiejszym
poinformował, że:

- budynek szkolny przy ul. Dworcowej jest na etapie wyceny i w tym roku dojdzie
do jego sprzedaży.

      Co do bloków szkolnych przy ul. Konopnickiej  nie podjęto działań w kierunku
      sprzedaży mieszkań. Budynki te funkcjonują oddzielnie od budynku  szkoły.
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- pozostałe wnioski i wypowiedzi radnych i sołtysów zgłoszone na dzisiejszej sesji w
tym: zniszczone znaki drogowe w Orpiszewku, zniszczona wiata autobusowa w
Magnuszewicach Wójt określił jako  wnioski dotyczące zachowania społeczeństwa.
Można tylko naprawiać - mówił Wójt.

- jeżeli chodzi o sprawę motocyklistów, to przedstawiciel policji mówił, że będą
      mieli coś do pomiaru nasi policjanci. Z szybkością walczyć trzeba.  Przywilej
      szybkości, to przywilej ludzi młodych.  Zwracając się do radnego Szyszki Wójt
      powiedział, że się z nim nie zgadza. Policjanci może pomysłu nie mają na
      motocyklistów, ale Pan Bóg raz po raz ma. Jadąc z Poznania dwa dni temu  Wójt
      widział leżącego motocyklistę  na ul. Głogowskiej. Na pewno motocyklistę, bo
      motocykl był obok niego, a on leżał  już pod czarną folią. Obok stały dwie
      jednostki straży, karetka pogotowia i samochód do zabierania zwłok.

            Dalej Wójt mówił: " Musi się kiedyś zabić, bo nie wytłumaczysz tego i niczym
            tego nie dogonisz, chyba żeby helikopterem gonili i z góry strzelali. Bo jak  go
            może  policjant zatrzymać. Jeszcze dobrze, że nadąży wzrokiem sięgnąć za nim."
            W Kotlinie jeżdżą każdą ulicą, nie patrząc na nic, przekraczając wielokrotnie
            szybkość dozwoloną.

- wnioski Policji o utrzymanie budynku Posterunku Policji w Kotlinie oraz o środki
na zakup paliwa i zakup analizatora alkoholu Wójt obiecał rozpatrzyć w
najbliższym czasie,

- brzozy posadzone przez Gminę przy drodze Wilcza (Węgrzynów) - Magnuszewice
skoszone zostały trawiarką przez rolnika posiadającego 300 ha ziemi,

- dla wędrującej bramki stojącej na placu przy Urzędzie, a stawianej ostatnio w
drzwiach Urzędu znaleziono inne stałe miejsce,

- drogą Twardów - Racendów za posesja radnego Wodniczaka kłopot jest przejechać
samochodem. Rów przy tej drodze został  już zaorany przez któregoś z  rolników ,
a wycięcie krzaków wymaga dużych nakładów.

                Odpowiadając na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Wójt poinformował
że:
- zebranie wiejskie w Twardowie odbędzie się w miesiącu lipcu br.,
- wniosek o środki na odnowienie rowów, to wniosek do  budżetu Gminy,
- nie zlokalizowano wałęsającego się psa na ul. Teodorowskiej. Radny Skowron

poinformował, że pies ten przeniósł się na ul. Sławoszewską.
- Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie poinformował, że niebezpieczne wyrwy na

drodze Kotlin - Sławoszew zabezpieczono. Wyrwy na drodze w Magnuszewicach
zostały naprawione. Lipa na skrzyżowaniu drogi Magnuszewice - Wyszki z drogą
nr 11 może zostać podcięta po okresie wegetacji drzewa.

- chodnik w Magnuszewicach znowu jest zarwany,
- przy interwencji mieszkańców Sławoszewa udało się ochronić kilka lip w centrum

wsi. Na wycinkę drzew owocowych nie jest potrzebne zezwolenie.
- koszenie trawy odbywa się na bieżąco,
- teren przy kontenerach w Woli Książęcej uprzątnięto,
- Gmina dążyła będzie do wykupu gruntów  pod przepompowniami,
- Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu Rejonowy

Oddział w Ostrowie  poinformował, że konserwacja gruntowa rzeki Lutynia w
miejscowościach Twardów i Magnuszewice uzależniona jest od wysokości
przyznanych środków budżetowych. W br. brak jest środków na wykonanie
konserwacji. Rzeka Lutynia w Magnuszewicach została oczyszczona    z
powalonych drzew  przez rolników będących właścicielami gruntów, na których te
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drzewa rosły. Konserwacja bieżąca tj. usuwanie zatorów, wykaszanie skap zostanie
wykonana w ramach programu "Rowy 2010" po przejściu wysokiej wody w rzece.

ad.11  Zamknięcie obrad.
           Dziękując wszystkim za udział w sesji Przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch
zamknął XLI sesję Rady Gminy Kotlin.

 Protokółowała: Paterczyk K.                             Komisja Rewizyjna:

                                                    1. Przewodniczący Józef Szymendera .................................

                                                    2. Członek Zofia Antczak                    ................................

                                                    3. Członek Andrzej Sitnik                    ................................

 


